
VYJÁDŘENÍ EXEKUTIVY ČSH    

k žádosti pana Libora Skružného adresované Odvolací a kontrolní komisi ČSH 

ve věci rozhodnutí Exekutivy o omezení startů hráče v rámci 48 hodin. 

 

Vzhledem k precizním podkladům pana Skružného, který celkem přesně popsal podstatu věci i časový 
postup celého procesu, není nezbytné řadu detailů znovu opakovat. Není například podstatné, že 
přihlášky do soutěží posílají kluby již v květnu a nikoli v červnu. Toto vyjádření se tedy soustředí na 
samotné jednání Exekutivy a odborných útvarů ČSH v dané věci. 

Iniciátorem změny byla a je reprezentační komise ČSH (dále jen RK), která na podzim 2014 
formulovala návrh na omezení přehnané zátěže především mladých a talentovaných jedinců, kteří 
často nastupují během víkendu i k 3 soutěžním utkáním za 3 družstva, případně kombinacím turnaj a 
druhý den 1-2 soutěžní utkání, aniž by tomu odpovídala jejich tréninková příprava. Poměrně 
jednoduchý návrh RK, podložený statistikami a odbornými podklady v gesci RK, předpokládal 
omezení na jedno soutěžní utkání během jednoho dne. 

Soutěžní komise ČSH (dále jen SK) v diskusi formulovala změkčení návrhu na omezení na dvě soutěžní 
utkání během hracího termínu, následně upřesněno na 48 hodin. Obdobné omezení platí již několik 
let na Slovensku, kde se do limitu počítají i utkání odložená či předehrávaná. V soutěžích řízených 
ČSH běžně hrají „za sebou“ družstva mladšího a staršího dorostu a dospělých během jednoho dne, 
proto je nezbytné prolínání hráčů do vyšší věkové kategorie v rámci jednoho dne ponechat. Dále SK 
spolu s Komisí mládeže (KML) hledala cestu, jak umožnit rozumné pokračování již zavedených 
soutěží, především žákovské ligy. I na základě vyjádření Trenérsko-metodické komise (TMK) proto 
Exekutiva nakonec rozhodla o vyšším limitu pro žactvo a turnaje, kde intenzita a nebezpečí vzniku 
traumat jsou nižší – vyjádřeno limitem 160 minut, tedy maximálně 4 utkání v čase 2x20 minut. 

Detaily naplnění těchto limitů v základních soutěžích žactva v rámci krajských svazů by měly být 
ponechány v kompetenci KSH – jako příklad si představme turnaj, kde sehrají 5 utkání po 2x15 
minutách, což určitě není v rozporu. Kontrola dodržování tohoto předpisu samozřejmě náleží řídícím 
orgánům soutěží. 

Exekutiva ČSH je přesvědčena, že přijaté opatření je správné a je na místě; mělo by dlouhodobě 
omezit přetěžování klíčových hráčů od dětských kategorií, kdy na postupně nabalovaná a až následně 
se projevující mikrotraumata doplácejí největší talenty v juniorské kategorii, které zdravotní omezení 
zásadně limitují v objemu i kvalitě tréninku a následně v dosažení špičkových mezinárodně 
srovnatelných výkonů. Ve výkonnostní a vrcholové házené potřebujeme nutně zvýšit objem a kvalitu 
tréninku; děti naopak musí hrát („hrát si“) bez tlaku na výsledky… tréninku a přátelských utkání se 
samozřejmě žádné omezení netýká. 

Libor Skružný zmiňuje nesouhlasné reakce při diskusi na toto téma na půdě Rady ČSH – členové 
Exekutivy je samozřejmě slyšeli, ale určitě nejde řídit celý svaz jen tak, aby se to všem líbilo. Exekutiva 
v tomto případě přijala rozhodnutí s vědomím, že bude kritizováno, a s přesvědčením, že míří 
správným směrem. 

Pokud jde o časový postup schvalování, je třeba uznat výtky pana Skružného směrem k zavedení 
omezení během formálně již běžícího soutěžního ročníku. Musíme ale také zdůraznit, že celý koncept 



nového soutěžního řádu (SŘH) byl připraven a představen včas, nový SŘH byl předložen Radě ČSH i 
krajským svazům k připomínkám včas a na dobu několika měsíců, a to i s komentáři avizujícími, kam 
toto či jiná nová ustanovení míří. Bohužel došlo k posunu jarního jednání Rady i konference ČSH, a šlo 
o posuny nejen časové, ale také ideové a obsahové. Samotný prováděcí předpis měl být schválen 
dříve, tedy vzápětí po schválení nového SŘH. Nepodařilo se to, Exekutiva řešila a řešíprioritně řadu 
jiných oblastí … nyní dokonce směřující k předčasné volební konferenci. 

Přesto finální rozhodnutí Exekutiva učinila v srpnu, tedy rozhodně před reálným začátkem soutěží. 

Nově vzniklá OKK ČSH je jistě plně oprávněna prověřit, zda časový postup schválení a vyhlášení 
nového omezení startů jednoho hráče odpovídá liteře Stanov a řádů ČSH, a případně vyzvat 
Exekutivu k nápravě. Exekutiva je připravena výrok OKK respektovat. Na druhou stranu však – ve 
vztahu k „otázkám“ položeným panem Skružným i k několika dalším reakcím na dané omezení -
Exekutiva ČSH konstatuje, že není orgánem, který by měl či dokonce musel formálně odpovídat na 
všechny impulsy jednotlivých členů svazu, ani to není technicky možné. Proces tvorby předpisů ČSH 
je jasně definován a předpisy či rozhodnutí Exekutivy nelze měnit či revokovat jen proto, že někomu 
nevyhovují. Praxe ukazuje jednoznačně, že každé ustoupení jedné straně znamená omezení či škodu 
pro někoho jiného. 
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